

A petition was presented by the honourable Member for Burlington (Mr. Kempling).

L'honorable député de Burlington (M. Kempling) présente une pétition.

Two petitions were presented by the honourable Member for Comox—Powell River (Mr. Skelly).

L'honorable député de Comox—Powell River (M. Skelly) présente deux pétitions.

A petition was presented by the honourable Member for Mission—Port Moody (Mr. Rose).

L'honorable député de Mission—Port Moody (M. Rose) présente une pétition.

A petition was presented by the honourable Member for Malpeque (Mr. Gass).

L'honorable député de Malpèque (M. Gass) présente une pétition.

Mr. Parker, seconded by Mr. Heap, by leave of the House, introduced Bill C-662, An Act to amend the Railway Act (hours of work), which was read the first time and ordered to be printed and ordered for a second reading at the next sitting of the House.

M. Parker, appuyé par M. Heap, dépose, avec la permission de la Chambre, le Bill C-662, Loi modifiant la Loi sur les chemins de fer (heures de travail), qui est lu une première fois, l'impression en est ordonnée et la deuxième lecture en est fixée à la prochaine séance de la Chambre.

By unanimous consent, Mr. Johnston, seconded by Mr. Caccia, by leave of the House, introduced Bill C-126, An Act to amend the Financial Administration Act (No. 2), which was read the first time and ordered to be printed and, by unanimous consent, ordered for a second reading and reference to a Committee of the Whole later this day.

Du consentement unanime, M. Johnston, appuyé par M. Caccia, dépose, avec la permission de la Chambre, le Bill C-126, Loi n° 2 modifiant la Loi sur l'administration financière, qui est lu une première fois, l'impression en est ordonnée et, du consentement unanime, la deuxième lecture et renvoi à un Comité plénier en est fixé à plus tard aujourd'hui.

Pursuant to Standing Order 39(4), the following Question was made an Order of the House for a Return:

En conformité des dispositions du paragraphe (4) de l'article 39 du Règlement, la question suivante est transformée en ordre de dépôt de documents, savoir:

No. 89—*Mr. Cossitt*

1. Which departments, agencies, boards, commissions, Crown corporations or any other government entity, issued charge cards to employees for any job related expenses including transportation, car rental, hotels, meals, etc?

2. In each case (a) how many cards are currently authorized and (i) to whom (ii) what is their position (b) what is the credit limit of the card?

3. In the case of a commercial card, what company issued the card?

4. In each case, what individual has the authority to grant the issuance of such cards and to set the policy for their use?

5. What general government guidelines or regulations govern the issuance and use of such cards?

6. What was the total amount charged on such cards in (a) 1975 (b) 1976 (c) 1977 (d) 1978 (e) 1979 and (i) what was the highest amount charged by an individual during each period and who was the individual (ii) have there been any cases of such cards ordered withdrawn and, if so, from whom, for what reason and by whom?—Sessional Paper No. 321-2/89.

Mr. Smith, Parliamentary Secretary to the President of the Privy Council, presented,—Return to the foregoing Order.

N° 89—*M. Cossitt*

1. Quels ministères, organismes, offices, commissions, sociétés de la Couronne ou autres instances gouvernementales ont émis des cartes de crédit à des employés pour les déplacements, la location de voiture, les hôtels, les repas et autres, en rapport avec leur travail?

2. Dans chaque cas, a) combien de cartes sont actuellement autorisées et (i) à qui (ii) quel est leur poste, b) quelle est la limite de crédit de leur carte?

3. Dans le cas des cartes commerciales, quelles sociétés les ont émises?

4. Dans chaque cas, à quelles personnes revient le pouvoir d'accorder l'émission des cartes et d'établir les politiques concernant leur utilisation?

5. Quelles directives ou quels règlements officiels régissent leur émission et leur usage?

6. Quelles dépenses ont été imputées à ces cartes en a) 1975, b) 1976, c) 1977, d) 1978, e) 1979 et (i) pour chacune de ces périodes, quelle a été la plus forte dépense réclamée par un employé (ii) y a-t-il eu des cas où le retrait de ces cartes a été exigé et, le cas échéant, de qui, pourquoi et par qui?—Document parlementaire n° 321-2/89.

M. Smith, secrétaire parlementaire du président du Conseil privé, dépose la réponse à l'ordre susdit.